

Еженедельник новостей МДС, 4-15 января 2021

IBC Weekly News, January 4-15, 2021

Совет по экономическим реформам при Правительстве КР [обсудил ряд важных проектов концепций](#) развития экономики страны. Одобрены проект Концепции по формированию свободного рынка электроэнергии и проект Концепции по совершенствованию лицензионно-разрешительной системы. Остальные будут доработаны по направлениям, поддержанным на заседании Совета.

Продолжает работу МРГ по [упрощению административных процедур в строительном секторе](#). МРГ создана в рамках деятельности Совета по экономическим реформам.

В [Минэкономике](#) обсудили **механизмы защиты инвесторов** и инвестиций, а также меры, предпринимаемые госорганами по недопущению незаконных действий в отношении прав инвесторов.

The Economic Reforms Council under the Government discussed a number of important [draft concepts for the development of the country's economy](#). The draft Concept for the creation of a free electricity market and the draft Concept for the improvement of the licensing and permitting system were approved. The rest of the concepts will be finalized along the lines supported at the Council meeting.

The IWG on [simplification of administrative procedures](#) in the **construction sector** of Kyrgyzstan continued its work. The IWG was created as part of the activities of the Economic Reforms Council under the Government.

Mechanisms for **protecting investors and investments**, as well as measures taken by government agencies to prevent illegal actions in relation to the rights of investors were discussed at [the Ministry of Economy](#).

События на 18-22 января

19 января

Руководство МДС обсудит перспективы сотрудничества с новым секретарем Совета по развитию бизнеса и предпринимательства при Торага ЖК КР.

Events for January 18-22, 2021

January 19

The IBC leadership will discuss the cooperation prospects with the new secretary of the Business and Entrepreneurship Development Council under the Parliament Speaker.

Объявления

Приглашаем на благотворительный фестиваль «**Кыргызстан – страна горных лыж и зимнего отдыха**», который пройдет 6 февраля на горнолыжной базе "Чункурчак". Будем рады любым вашим призам для лотереи и пожертвованиям. Контакты: corporate@ibc.kg, 623679, office@investment.kg, 612085.

В КР внедряются новые механизмы [стимулирования притока прямых инвестиций](#)

Определены **новые сроки** представления [электронной налоговой отчетности](#)

Announcements

We invite everyone to the annual charity festival "**Kyrgyzstan, the country of mountain skiing and winter recreation**" to be held on February 6 at the Chunkurchak ski base. **We will be glad to any of your lottery prizes and donations.** Please contact: corporate@ibc.kg, 623679, office@investment.kg, 612085.

New mechanisms to stimulate the PPP inflow into Kyrgyzstan introduced

Deadlines for submission of [electronic tax reporting](#) have been extended

The Embassy of Ukraine offers cooperation with

Посольство Украины предлагает сотрудничество с украинской компанией «Партнер-ВС», которая производит оборудование для очистки, сушки и хранения зерна, бобовых и семенного материала. Контакты: 881886, emb_kg@mfa.gov.ua

the Ukrainian company "Partner-BC", which produces equipment for cleaning, drying and storing grain, legumes and seeds. Contacts: +996 312 881886, emb_kg@mfa.gov.ua

Новости членов МДС

News from IBC members

В **ОАО «Оптим Банк»** [сменился владелец](#). Казахстанский Jysan Банк (Жусан Банк) приобрел 99.76% акций АТФ Банка в конце декабря 2020 года, который являлся материнской компанией «Оптим Банка».

The owner of **Optima Bank OJSC** [has changed](#). Kazakhstan's Jysan Bank bought 99.76% of the shares of ATF Bank at the end of December 2020, which was the parent company of Optima Bank.

Золотоизвлекающая фабрика на месторождении Джеруй [будет запущена](#) к концу января – началу февраля 2021 года. Сейчас на месторождении активизированы все восстановительные работы..

The gold recovery plant [at the Jerooj deposit will be launched](#) by the end of January or at beginning of February 2021. All restoration work has now been activated at the deposit, and the construction of a gold recovery plant has been resumed.

Встречи с членами МДС

Meetings with IBC members

Руководители МДС и [Центрально-Азиатской корпорации развития СЭЗ](#) рассмотрели перспективы СЭЗ и продвижение нового законопроекта по СЭЗ.

The heads of the IBC and the [Central Asian FEZ Development Corporation](#) considered the prospects for the FEZ and the promotion of a new bill regulating the FEZ activities.

С [HTI Group](#) обсудили применение льгот по освобождению от ввозной таможенной пошлины и проблемы с доначислением налогов.

Representatives of IBC and [HTI Group](#) discussed the issues of exemptions from import customs duties and additional tax assessment.

Правовой обзор

Law review

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за 4-15 января:

IBC has compiled a [weekly law review](#) for January 4-15, 2021 about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

Утвержден [республиканский бюджет КР на 2021 год](#)
Одобрены [изменения в некоторые статьи](#) Налогового кодекса КР
Минфином разработан проект НПА об общегосударственном депозитном счете
Определен порядок [экономической амнистии](#)
Внесен ряд изменений по вопросам [поддержки инвестиций](#)
Изменены сроки перехода на [электронную налоговую отчетность](#)

The national budget of the Kyrgyz Republic [for 2021 approved](#)
Changes to some [articles of the Tax Code](#) of the Kyrgyz Republic approved
The Finance Ministry has developed a draft NLA on [funds entering the national deposit account](#)
The order of [economic amnesty determined](#)
A number of changes have been made [to support investments](#)
The deadline for the transition to [electronic tax reporting](#) has been changed

Дайджест СМИ

Читайте [дайджест СМИ](#) за 11-17 января: экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

В КР снизили порог [для инвестиционных проектов](#)

Кыргызстан [продал меньше золота](#), но дороже
Какие инвестиции хотят [привлечь в Кыргызстан](#)

Все туробъекты, находящиеся [на балансе государства](#), убыточны

Экономика Кыргызстана [продолжает падение](#)
Узбекистан освоил \$3,7 млрд инвестиций в 2020, в этом [инвестирует \\$4,1 млрд](#)
Кказахстанцы предпочитают [платить налоги онлайн](#)

Что «болит» у [международных добывающих компаний](#)?

Weekly media digest

Read our [weekly media digest](#) for January 11-17, 2021: economy, business and investment:

The threshold for investment projects [has been lowered](#) in the Kyrgyz Republic

Kyrgyzstan [sold less gold](#), but more expensive
All tourist facilities on the balance sheet of the state [are unprofitable](#)

Kyrgyzstan's economy [continues to fall](#)
In 2020, the GDP of the Kyrgyz Republic [decreased by 8.6%](#)

In 2020, Uzbekistan has mastered \$3.7 billion of investments, this year they [plan to invest \\$4.1 billion](#)

Kazakhstanis prefer [to pay taxes online](#)
What are the concerns of [international mining companies](#)?



Copyright © 2020 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.